
GEEN VERDERE AANTASTING VAN DE VEENDERPOLDER! 
In het algemeen, het volgende: 
De Agrarische sector biedt onze samenleving de volgende belangrijke bijdrage: 

1e. Een veilig, gezond en gevarieerd voedselpakket, geproduceerd veelal onder de kostprijs. 
2e. De Agro sector biedt in ons land werkgelegenheid aan ruim 10 % van alle banen. Dus het is 

niet alleen de tuinder of veehouder die als primair producent bezig is, maar door hem of haar 
is er een heel complex aan banen gecreëerd, zoals transport, verwerking, toelevering, 
handel, slachterijen, adviseurs, mechanisatie, ontwikkeling, bouw, etc. Kijk alleen maar in 
onze gemeente hoeveel van de daar aanwezige bedrijven (een groot deel van) hun omzet 
halen door het bestaan van de primaire sector. 

3e. De land- en tuinbouw is vanaf 2007 netto elektriciteitsproducent. Door aanpassing van de 
regelgeving en betere voorwaarden voor het terug leveren aan het net, kan dit nog veel 
verder uitgebreid worden. Hier zijn de overheid en de energiemaatschappijen aan zet. 

4e. De export van de Nederlandse land- en tuinbouw had vorig jaar een waarde van 94 miljard 
Euro. Dat is bijna een derde van de Nederlandse begroting! 

5e. Een prachtig open landschap waar iedereen trots op is en wat het Nederlandse product 
blijkbaar goed doet verkopen, als we zien hoe vaak er voor velerlei producten reclame 
gemaakt wordt met koeien in de Nederlandse polders. 

 
Voor het behoud van de Veenderpolder en de daar nog aanwezige agrarische bedrijven: 
Het gaat hier om bedrijven die in de gelukkige omstandigheden verkeren, dat ze allemaal een 
opvolger hebben, of net opgevolgd zijn. Door de regeldruk en de landbouwprijzen is opvolging niet 
meer vanzelfsprekend, de landbouw vergrijst in hoog tempo, maar niet in de Veenderpolder. Deze 
goed opgeleide jonge boeren of hun ouders hebben in de meeste gevallen zwaar geïnvesteerd in 
moderne, diervriendelijke stallen, die vaak ook nog eens emissiearm zijn. 
 
De samenleving wil graag dat de veehouderij minder intensief wordt, dus minder kunstmest, minder 
krachtvoer, minder mais, nog meer aandacht voor weidevogels.De landelijke overheid heeft dit 
vertaald in de recente regelgeving. Maar om aan al deze wensen te voldoen, en ook nog eens brood 
op de plank te houden, kunnen we geen meter land van de Veenderpolder missen, we hebben om 
te extensiveren  juist meer grond nodig!!! De bedrijfsgrootte, het aantal te melken koeien dat je 
wettelijk mag melken is direct   gelieerd aan het aantal hectare land.   Gemiddeld heeft een 
melkveebedrijf in ons land 52 ha. in gebruik, de bedrijven waar we het hier over hebben, zijn 
allemaal kleiner. En nog kleiner kan niet, ook gezien de gedane investeringen in stallen en 
apparatuur. 
 
Het gemeentebestuur van Kaag en Braassem willen zich schijnbaar sterk maken voor de recreatieve 
ondernemers en de ondernemers van een mogelijk Veenderveld II, maar zij gaan daarbij volledig 
voorbij aan de jonge ondernemers die nu op een maatschappelijk verantwoorde manier in onze 
polder voor de eerste levensbehoefte zorgen, alsof dat geen ondernemers zijn!!! 
 
Wij, de agrarische ondernemers van de Veenderpolder zien geen ruimte voor/willen geen intensieve 
recreatie en/of een bedrijventerrein waardoor wij agrarische gronden moeten inleveren. En daarbij  
zijn dit ontwikkelingen die mogelijk de agrarische grondprijs opdrijft, waarmee wij, agrariërs niet 
kunnen concurreren.  
 
Dank voor uw aandacht, 
 
Thijs Mooren, en andere agrariërs… 
De veehouderij is opgedeeld in biologisch en niet-biologisch en wel of niet “grondgebonden”.  


